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Tlačová správa 

Stretli sme sa s prezidentom SR Andrejom Kiskom. Stretnutie sa uskutočnilo 10. 9. 

2014. 

Počas stretnutia sa prezident zaujímal o problémy, ktoré najviac ťažia ľudí 

s nervovosvalovými ochoreniami spôsobujúce imobilitu a odkázanosť na pomoc iných. 

Hovorili sme o stále bariérovom prostredí, v ktorom sa ľudia pohybujúci sa na vozíkoch cítia 

odsunutí na vedľajšiu koľaj, majú problém dostať sa do zdravotníckych zariadení a zotrvať 

v nich aj počas hospitalizácie z dôvodu neexistencie bezbariérových sociálnych zariadení 

a pomôcok na ktoré sú odkázaní, napr. polohovacie postele, zdviháky, antidekubitné matrace. 

Problémy sa vyskytujú aj v ostatných inštitúciách, ako sú školy, kultúrne zariadenia 

a zariadenia poskytujúce rôzne služby, reštaurácie, hotely a pod.  

Ďalšia závažná téma, o ktorej sme sa rozprávali je sťažený prístup k vhodným 

kompenzačným pomôckam. Osoby s nervovosvalovými ochoreniami majú závažné dôsledky, 

ktoré spôsobujú, že im nevyhovujú pomôcky označujúce sa ako štandard a je potrebné ich 

individuálne upravovať. Dochádza tak k diskriminácii medzi osobami s postihnutím, pretože 

osoby s ľahšími dôsledkami majú možnosť získať vhodnú pomôcku bez doplatkov, pričom 

osoby s rozsiahlejšími dôsledkami musia na takúto pomôcku doplácať. Organizácia 

muskulárnych dystrofikov v SR už 14 rokov prerozdeľuje zo zdrojov získaných vo verejnej 

zbierke Belasý motýľ financie svojim členom na doplatky za kompenzačné pomôcky. V roku 

2013 sme takto prispeli 36-tim členom sumou 14.781€. Štát by sa nemal spoliehať na financie 

z verejných zbierok alebo od sponzorov. Ľudia odkázaní na kompenzačnú pomôcku si takto 

musia hľadať iné zdroje na dofinancovanie pomôcky nakoľko ich príjmy nepostačujú na 

pokrytie doplatkov.  

OMD v SR opakovane upozorňuje MZ SR na tento problém. Naposledy sme tak urobili 

v marci, keď sme v rozsiahlom liste rozobrali dôsledky, ktoré ľudom s NSO spôsobuje 

súčasný systém poskytovania zdravotníckych pomôcok cez verejné zdravotné poistenie. 

Upozornili sme v ňom na porušovanie ľudských práv osôb s ťažkým zdravotným postihnutím 

z dôvodu nerovnakého prístupu podľa miery zdravotného postihnutia. Takýto prístup je 

v rozpore s článkom 2 Dohovoru OSN o právach ľudí so zdravotným postihnutím, ale 

porušuje aj iné články.  Ministerka zdravotníctva na náš list nereagovala. 

Dotkli sme sa aj témy príjmových limitov pri poberaní peňažných príspevkov na 

kompenzáciu. Tieto spôsobujú, že práve pracovná aktivita osoby s postihnutím býva dôvodom 

znemožnenia poberania peňažného príspevku. Ich nízke nastavenie spôsobuje, že ak osoby 

odkázané na osobnú asistenciu sa zamestnajú, nemajú viac nárok na príspevok na prevádzku 

motorového vozidla, či osobnú asistenciu. Uviedli sme, že takéto nastavenie zákona je 

nespravodlivé práve voči tým, ktorí majú záujem svojou prácou zlepšiť si sociálnu situáciu 

a zaradiť sa tak do väčšinovej spoločnosti. 

Počas stretnutia s pánom prezidentom sme poďakovali za jeho postoj v súvislosti 

s fenoménom Ice Bucket Challenge. Zviditeľnením tejto kampane na Slovensku upriamil 

pozornosť na to, že aj u nás existuje organizácia, ktorá združuje ľudí s ochoreniami ako ALS 

a inými  nervovosvalovými postihnutiami, ktorých dôsledky sú podobné. Vďaka tomu sme 

prijali od rôznych darcov sumu takmer 18.tisíc eur, ktoré nám posielali cez darcovské portály 



darujme.sk, alebo Ľudiaľuďom.sk či priamou platbou na účet organizácie, za čo úprimne 

ďakujeme.  
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